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Ietekmes uz vidi novērtējuma (IVN) ziņojuma sākotnējā sabiedriskā 

apspriešana paredzētajai darbībai –  

plānotā vēja elektrostaciju (VES) būvniecība, projekts EN11, un ar 

to saistītās infrastruktūras izbūvei (“Pilsupe Wind”) 

Talsu un Ventspils novados  

 

PROTOKOLS 

 

Rīgā, 2023.gada 13.decembrī, 17:00 

Saskaņā ar “Covid-19 infekcijas izplatības pārvaldības likumā” noteikto sanāksme notiek 

attālināti tiešsaistes videokonferencē. 

Sanāksmi vada: Valdis Felsbergs, SIA “Enviroprojekts” 

Sanāksmes dalībnieki: paredzētās darbības ierosinātāja SIA “Enercom” pārstāvji, vides 

konsultāciju uzņēmuma Ietekmes uz vidi novērtējuma (IVN) ziņojuma izstrādātāju SIA 

“Enviroprojekts” pārstāvji, un attālināti – pašvaldību pārstāvji un interesenti, kopā 32 

dalībnieki (sanāksmes dalībnieku saraksts pieejams pēc pieprasījuma). 

Valdis Felsbergs uzsāk sanāksmi un iepazīstina sanāksmes dalībniekus ar dalībniekiem, kas 

piedalās no paredzētās darbības ierosinātāja puses, darba kārtību, tehnisko informāciju un 

dalībnieku iespējām uzdot jautājumus un iesaistīties diskusijā. Dalībnieki tiek informēti, ka 

sanāksme tiek ierakstīta, un pēc sanāksmes būs pieejams sanāksmes ieraksts un protokols. 

Lauris Pīlēģis, Talsu novada domes priekšsēdētājas vietnieks tautsaimniecības 

jautājumos. Atjaunīgo energoresursu jautājums ir aktuāls. Bet iedzīvotājiem ir tiesības 

diskutēt, lai nonāktu pie vispusīgi labākā risinājuma. Veiksmīgu diskusiju! 

Andrejs Kombecovs un Mārtiņš Jirgens sniedz prezentāciju par paredzēto darbību un 

ietekmes uz vidi novērtējuma un šīs sabiedriskās apspriešanas procedūru. 

Valdis Felsbergs atklāj sanāksmes interaktīvo jautājumu-atbilžu daļu. 

Sanāksmes dalībniece. Ģimenes māja ir ārpus Tiņģeres blakus vienai VES. Kā paredzētā 

darbība saskan ar teritorijas plānojumu? 

Andrejs Kombecovs. Jautājumu par teritorijas plānojumu mēs uzreiz neskatījām, jo IVN var 

būtiski mainīt VES parka izvietojumu. To skatīsim pēc veiksmīga iznākuma pēc ietekmes uz 

vidi. 

Valdis Felsbergs. Pašvaldības teritorijas plānojums 2025.gadā ir jāpārstrādā, un, atbilstoši 

pašreizējai nacionālajai stratēģijai izvietot VES mežos, tas var šo darbību atļaut. 

Sanāksmes dalībnieks. Puiškalnciemā plānots pievads no meža pa Mālkalnu ceļu kabelis vai 

gaisvadu līnija? 

Andrejs Kombecovs. Visi kabeļi būs ierakti zemē. 

Valdis Felsbergs. Rakti vai arī durti bez zemsedzes postījuma. 

Sanāksmes dalībnieks. Pievērsiet uzmanību aizsargājamām teritorijām pāri upei u.c. 
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Valdis Felsbergs. Īpaši aizsargājamās teritorijas ir obligāts IVN priekšmets. Jūs varat ziņot 

par konkrētām Jums zināmām dabas vērtībām. 

Sanāksmes dalībnieks. ZS (nesaklausāms) īpašnieks, 200 ha, māja “Druvnieki” Tiņģerē, 

tuvu 3 VES, mazāk par km.  

Valdis Felsbergs. Ministru kabinets (MK) noteicis ne mazāk par 800 m, mazāk par km var 

būt. 

Andrejs Kombecovs. Būs pieejamas vizualizācijas, kur redzams, kā izskatīsies. 

Sergejs Ribakovs. No nākamā gada mēs aicinām visus pieteikties darba grupās, kur mēs 

visus projekta risinājumus kopīgi apspriedīsim un parādīsim arī 3D modelēšanā radītu ainavu 

ar vēja parku vietējā apkārtnē. 

Sanāksmes dalībnieki. Mums apkārtnē dzīvo mazie ērgļi un melnie stārķi. 

Valdis Felsbergs. Lūdzam ziņot par visiem dabas vērtību novērojumiem. 

Sanāksmes dalībniece. Te pāri iet arī putnu migrācijas ceļš. 

Valdis Felsbergs. Tiks vērtēts: tieši migrācijas ceļus putnu eksperti pazīst vislabāk. Bet putnu 

fauna Latvijā visur ir bagātīga. 

Sanāksmes dalībniece. Vai tiek plānota saskaņot visu citu parku atrašanās vietas? 

Valdis Felsbergs. Kumulatīvā ietekme ir IVN priekšmets, tas tiks vērtēts. Pastāv arī princips: 

kurš pirmais brauc, tas pirmais maļ. 

Sanāksmes dalībniece, īpašuma “Vāci” saimniece, dipl.biol., Māra Strazda kursabiedrene. 

0,8 km ir nepietiekams attālums. 1,4 km ir mikroliegums. 350 m ir vērtīgs mežs. Lūdzu sargāt 

arī dzērves. Lūdzu visu ekspertu vārdus, vēlos ar viņiem sadarboties. 

Sanāksmes dalībnieks, Ventspils novada deputāts. Kādas ir energouzkrāšanas 

tehnoloģijas? 

Sergejs Ribakovs. Pagaidām nav definētas. Ir baterijas, saspiests gaiss, ūdeņradis, spararats, 

hibrīdtehnoloģijas, kas tiks vērtētas projekta gaitā. 

Sanāksmes dalībnieks, Talsu novada deputāts. Kur ir jūsu būvētie VES parki? Vai pēdējos 

3 gados?  

Andrejs Kombecovs. Lielākā daļa Igaunijā. Pēdējais pilnībā pabeigts ir Paldiski. Ir 

Tolpanvara Somijā.  

Divi tuvāk Latvijai ir Igaunijā Sopi-Tootsi hibrīda VES parks kopā ar saules elektrostaciju un 

Lietuvā Akmene. Sopi-Tootsi VES ir līdzīga mūsu šai iecerei. 

Sanāksmes dalībnieks. Kādu kapitālu jūs izmantojat? 

Andrejs Kombecovs. Esam biržā kotēta AS, kapitāls ir institucionāls, fondi un privātie. 

Lielākais investors ir Igaunijas valsts Eesti Energia. Esam pārliecināti par kapitāla 

pieejamību. 

Sanāksmes dalībnieks. Vai novada mazie uzņēmēji varēs iegādāties no jums zaļo enerģiju? 

Andrejs Kombecovs. Mūsu māsas uzņēmums Enefit darbojas Latvijā, tirgo elektroenerģiju 

ar zaļās izcelsmes apliecinājumu, aicinām ar mums komunicēt par izdevīgiem 

piedāvājumiem. 
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Sergejs Ribakovs. Ir termins “tiešā līnija”, par risinājumu - kā pieslēgt konkrētu uzņēmumu, 

ja atļaus regulators. 

Atbildes tērzētavai: 

Andrejs Kombecovs. Vietas izvēlētas tālāk no dzīvojamām ēkām. Viens sadarbības partneris 

zemes rezervēšanai. Meža zemē sākotnēji izcirtumus un jaunaudzes, lai mazāks kaitējums 

mežam. 

Sergejs Ribakovs. Turbīnas mūžs ir 25-35 gadi. Pēc tam tai veic ekspertīzi un modernizē vai 

nomaina pret jaunu modeli. 

Andrejs Kombecovs. Vietējām kopienām ieguvumu jaunā regulējumā patlaban apspriež 

MK: maksājumus paredzot pašvaldības budžetā. 

Valdis Felsbergs. Nokalpojušu turbīnu var arī demontēt, utilizēt, reciklēt, vietu rekultivēt un 

turpināt citādu attīstību, arī ataudzēt mežu. Nevar paredzēt, kādi būs plāni un attīstītība pēc 

veselas paaudzes. 

Sanāksmes dalībniece. Kur ir plānota apakšstacija? 

Sergejs Ribakovs. Mums ir zemesgabals pie Dundagas apakšstacijas, kur var uzbūvēt jaunu 

110 vai 330 kV apakšstaciju. 

Sanāksmes dalībniece. Lūdzu IVN vērtēt arī ugunsdrošību. 

Sergejs Ribakovs. VES ir pieejama aktīvā ugunsdzēsības sistēma ar inerto gāzi un paralēli 

arī  automātiskā signalizācija, lai informētu par iespējamu ugunsgrēku un citiem notikumiem. 

Valdis Felsbergs. Avāriju risks ir IVN standarta jautājums. 

Sanāksmes dalībniece. Lūdzu vērtēt ietekmi uz meliorācijas grāvjiem un lauksaimniecību. 

Tiņģerē izvēlētās vietas ir tik tikko pāri 800 m, jāvērtē ietekme uz apdzīvotību. 

Valdis Felsbergs. Ietekme uz hidroloģisko režīmu un meliorāciju ir obligāts IVN jautājums, 

tāpat arī visas ietekmes uz cilvēkiem. 

Sanāksmes dalībniece. Vai var demontēt arī iespaidīgo betona pamatni? 

Andrejs Kombecovs. Pamatnes ir dažādas atkarībā no ģeoloģijas, bet visas var rekultivēt, un 

tas būs mūsu pienākums. 

Valdis Felsbergs. Ir iespējamas arī būves, kas izmanto šos pamatus citiem mērķiem. 

Sanāksmes dalībniece. Vai Latvijā jau ir šāda augstuma turbīnas? 

Valdis Felsbergs. Nē, šāda vēl nav un arī šoreiz visdrīzāk nebūs: IVN tiek veikts pēc 

maksimālās piesardzības principa lielākai darbībai, nekā pēc tam īsteno. 

Sergejs Ribakovs. Līdzīga iekārta ir Sopi-Tootsi pie Pērnavas, kurp plānojam rīkot 

iepazīšanās braucienu. 

Sanāksmes dalībniece. Apkaimē ir kultūrvēsturiskas vērtības un ainava. 

Valdis Felsbergs. Tie ir obligāti IVN jautājumi. 

Atbildes tērzētavai: 

Kāpēc izvēlēta vieta Ziemeļkurzemē? 
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Andrejs Kombecovs. Šeit ir labvēlīgs vējš un pieejamas zemes plašai izkliedei. Mežos ir 

maza apdzīvotība. 

Sergejs Ribakovs. Un te ir jauni meži un izcirtumi. 

Valdis Felsbergs. Un arī no pretējās puses: vēja ātrumi 200 m augstumā daudz neatšķiras 

piejūrā un iekšzemē, un visa Latvijas teritorija ir piekaisīta ar plānojamiem VES parkiem, pat 

Latgalē. 

Sanāksmes dalībniece: vai ir Aizsardzības ministrijas saskaņojums? 

Sergejs Ribakovs. Ir nosūtīts pieteikums AM, bet gala saskaņojums būs pēc īstenojamo VES 

izvēles, arī ar Latvijas gaisa satiksmi. 

Sanāksmes dalībniece. Vai VES būs lepošanās objekts Latvijā. 

Valdis Felsbergs. Mēs drīzāk vēlētos dzīvot un daudzi jau dzīvojam tajās valstīs, kurās ir 

visvairāk VES uz iedzīvotāju, bet starp tām, kurās VES nav, ir daudzas, no kurām labāk 

turēties tālāk. 

Sanāksmes dalībnieks. Kā būs pieejams sapulces ieraksts un protokols un kādā termiņā varēs 

pievienot protokolam atsevišķo viedokli? 

Valdis Felsbergs. Ieraksts un protokols būs pieejams pie visiem projekta materiāliem. Senākā 

MK noteikumu norma par atsevišķo viedokli vairs nav spēkā, bet līdz 31.decembrim varat 

sūtīt jebkādus viedokļus arī par protokolu. 

Sanāksmes dalībniece: Vai jūs gribētu dzīvot pie ģeneratora, ja jums būtu mazi bērni? 

Valdis Felsbergs. Laimīgās attīstītās valstīs ir daudz VES un ap tām dzīvo daudz laimīgu 

bērnu. 

Atbildes tērzētavai: 

Valdis Felsbergs. Kādreiz VES bija aizsargjoslas, bet tagad tās ir atceltas, nekādu 

apgrūtinājumu apkārtējām zemēm nav. 

Sanāksmes dalībnieks. par darba grupām. 

Andrejs Kombecovs. Tās rīkosim pēc iespējas tuvāk VES parka atrašanās vietai, ne Rīgā. 

 

 

Sapulce beidzas plkst. 18.34. 

 

 

Protokolēja 

 

Valdis Felsbergs 
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